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Zápis č. 1/2013 

z jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže,  

jež se konalo dne 23. ledna 2013 v Praze. 

 
Přítomni:      Jaroslav Bayer, Miloslav Hertl, Ing. Richard Konrád, Ivan Pavel, Ing. František Šonka,  

                       Ladislav Štolba, Josef  Vilhelm, Eliška Stejskalová 

Host:               Martin Kabát, DiS., generální sekretář ČSCH  

 
PROGRAM:   

1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

2. Příprava Ústřední volební konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže 

3. Různé, diskuse, závěr 
 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

     Jednání zahájil Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD. Během kontroly usnesení byl znovu 

otevřen bod týkající se rozpočtu pro rok 2013. Rozpočet ÚOK CHD vytvořený na základě 

vypočítaného podílu z rozpočtu ČSCH připomínkoval dle zápisu z minulého jednání Ing. Richard 

Konrád. Rozpočet byl navýšen o 50.000,- Kč. Generálnímu sekretáři ČSCH byl před 15. lednem 

2013 předán také dopis od Miloslava Hertla, předsedy revizní komise odbornosti, v němž žádal o 

další jednání s ÚV ČSCH a Ekonomickou komisí ÚV ČSCH.  

     Ivan Pavel, předseda Sboru posuzovatelů drůbeže, konstatoval, že rozpočet musí být 

koncipován zcela jinak, tak jako to má odbornost chovatelů koček. Na jedné straně veškeré příjmy 

odbornosti a na druhé výdaje. Poukázal na to, že odbornost chovatelů okrasného a exotického 

ptactva čerpá velké finanční prostředky na Světový šampionát okrasného ptactva. Na prezentaci 

nového plemene kanára, které bylo představeno v zahraničí, byla vystavovateli přiznána podstatně 

větší finanční částka, než vystavovateli drůbeže, který na Evropské výstavě v Lipsku vystavil nové 

plemeno - husu českou královskou. Uvedl, že odbornost chovatelů okrasných holubů a také 

odbornost chovatelů králíků žádný rozpočet nepředaly a vyžádaly si další jednání se zástupci ÚV 

ČSCH a Ekonomickou komisí ÚV ČSCH, které má proběhnout do konce ledna 2013. Ivan Pavel 

požádal o to, aby se jednání mohli účastnit i zástupci ÚOK CHD – Ing. Richard Konrád, Ing. 

František Šonka a Ivan Pavel. 

     Martin Kabát, DiS., generální sekretář ČSCH, vysvětlil, že rozpočet byl připraven tak, jak se 

jednotlivé odbornosti vloni domluvily na jednání s Ekonomickou komisí ÚV ČSCH. Odbornost 

dostane podíl z členských známek a 40 % ze zisku kroužků. Dále informoval, že ČSCH vyhrál 

soudní jednání a bude vymazán ze společnosti Chovatel s.r.o., referoval také o tom, že novým 

předsedou Ekonomické komise ÚV ČSCH se stal Ing. Martin Šanda. 

     Ing. Richard Konrád poukázal na to, že ze Stanov ČSCH plyne povinnost vydávat odborné 

publikace. Publikace ale nemohou vydávat jednotlivé odbornosti. Martin Kabát, DiS. vysvětlil, že 

odbornost si na publikaci buď nejprve ušetří z peněz, které v jejím rozpočtu zbudou, nebo si půjčí 

od ÚV ČSCH a postupně bude dluh umořovat (popřípadě se bude na vydání spolupodílet). Každá 

komise si vytvoří fond na vzdělávání.  

    Ivan Pavel připomněl, že odbornost chovatelů drůbeže zajišťuje plemenářské práce, na které se jí 

ze současného rozpočtu plně nedostávají finance. Dále bylo ujednáno, že Ing. Richard Konrád 

připraví nový rozpočet zohledňující skutečné příjmy a náklady odbornosti chovatelů drůbeže. 

USNESENÍ DR 13/1/1/1: Ing. Richard Konrád připraví do konce ledna 2013 nový rozpočet ÚOK 

CHD. 

 

Ad 2)  Příprava Ústřední volební konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže. 

     ÚOK CHD jednala o tom, že se vyskytly názory zpochybňující volbu týmů do ÚOK CHOH. Ve 

Stanovách ČSCH není o týmech zmínka, týmy jsou zapracovány do připravovaných nových Stanov 



ČSCH. Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže (dále jen konference) schvaluje 

organizační řád odbornosti a volební řád, ale tyto řády musejí být v souladu se Stanovami ČSCH. 

Názory na případné týmy nejsou mezi vrcholnými funkcionáři ČSCH jednotné. Účastníci jednání 

se proto domluvili, že případné týmy kandidátů budou společně představeny, nastíněn bude jejich 

program a plán, ale do voleb půjdou jako jednotliví kandidáti, aby se nestalo, že volba týmů bude 

dodatečně zpochybňována, že neodpovídá současným Stanovám ČSCH. 

      Konferenci, která se bude konat 23. března 2013 v Praze, bude řídit Jaroslav Bayer. Do 

společné mandátové a návrhové komise byl za ÚOK CHD navržen Josef Vilhelm. Do volební 

komise bude místo člena ÚOK CHD navržen Josef Blažek, pravděpodobný delegát OO ČSCH 

Pardubice. Jako zapisovatelka byla navržena Eliška Stejskalová. Referát o činnosti ÚOK CHD za 

uplynulé období přednese Ing. František Šonka, zprávu o činnosti sboru posuzovatelů přednese 

Ivan Pavel, informaci delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE přednese Peter Žuffa a zprávu revizní 

komise odbornosti Miloslav Hertl. Byl schválen program konference (úvod, volba pracovních 

komisí, zpráva o činnosti ÚOK CHD, zpráva o činnosti sboru posuzovatelů drůbeže, informace 

delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE, zpráva revizní komise, představení kandidátů, volby, diskuse,  

usnesení, závěr). 

USNESENÍ DR 13/1/2/1: Byl schválen program Ústřední volební konference delegátů odbornosti 

chovatelů drůbeže, která se bude konat dne 23. března 2013, a navržení členové jednotlivých 

komisí (viz výše). 

USNESENÍ DR 13/1/2/2: Případné týmy kandidátů budou společně představeny, nastíněn bude 

jejich program a plán, ale do voleb půjdou jako jednotliví kandidáti, aby se nestalo, že volba týmů 

bude dodatečně zpochybňována, že neodpovídá současným Stanovám ČSCH. 

 

Ad 3)  Různé, diskuse, závěr 
     Dlouze se řešil nedostatečný počet článků v Chovateli týkajících se drůbeže. Bylo ujednáno, že 

na školení posuzovatelů drůbeže budou posuzovatelé vyzváni, aby více přispívali. Články Petera 

Žuffy se nadále nebudou překládat, ale budou zveřejňovány ve slovenštině.  

     Dále se diskutovalo ke Komisi pro práci s mládeží, Ivan Pavel navrhl, jestli by příprava mladých 

chovatelů drůbeže neměla být v kompetenci ÚOK CHD. Ing. Richard Konrád uvedl, že Olympiáda 

mladých chovatelů a vyhlášení výsledků je slavnostní okamžik, který podtrhuje to, že ČSCH se 

věnuje i mladým chovatelům, na což v současnosti různé úřady a instituce „slyší“, a to přispěje 

k získání dotací. Josef Vilhelm konstatoval, že na výchovu mladých chovatelů (psů, koz, ovcí) 

mohou přispět po domluvě i jiné svazy. Informoval, že druhé patro budovy ČSCH v Praze 

Maškově ulici se podařilo díky Ing. Františku Šonkovi výhodně pronajmout Českomoravské 

kynologické unii. 

     Ivan Pavel informoval o posuzování na výstavě v Rumunsku. Konstatoval, že na školení 

posuzovatelů drůbeže možná přijedou i zástupci z Polska, Slovenska a Rumunska.  

     ÚOK CHD prohlédla vzorky kroužků na drůbež od německé firmy Stengel, s jejímiž zástupci 

jednal na Evropské výstavě v Lipsku Miloslav Hertl, předseda revizní komise odbornosti. 

Důvodem tohoto kroku byla několikaletá nižší čitelnost českých kroužků. Bylo rozhodnuto, že 

Josef Vilhelm, člen ÚOK CHD a též člen ÚV ČSCH, přednese na jednání ÚV ČSCH dne 19. 

března 2013 návrh o vypovězení smlouvy české firmě, která v současnosti vyrábí nánožní kroužky 

na drůbež (výpovědní lhůta je půl roku), smlouva by tedy musela být vypovězena do 31. března 

2013. (S vypovězením smlouvy souvisí i oficiální jednání s německou firmou Stengel a také 

předchozí jednání s dalšími odbornostmi, které odebírají kroužky od české firmy.)   

     V sobotu budou na školení posuzovatelů pozváni zástupci Klubu chovatelů vlašek, českých 

slepic, leghornek a hamburčanek.  

     Eliška Stejskalová informovala o příspěvcích pro PCH a ŠCH v roce 2012 – celkem bylo 

vyplaceno 72.000,- Kč. Majitelům genetických zdrojů českých hus a českých slepic bylo v roce 

2012 vyplaceno celkem 160.500,- Kč. 

USNESENÍ DR 13/1/3/1: Josef Vilhelm, člen ÚOK CHD a též ÚV ČSCH, přednese na jednání ÚV 

ČSCH dne 19. března 2013 návrh o vypovězení smlouvy české firmě, která v současnosti vyrábí 

nánožní kroužky na drůbež (výpovědní lhůta je půl roku), smlouva by tedy musela být vypovězena 

do 31. března 2013. (S vypovězením smlouvy souvisí i oficiální jednání s německou firmou Stengel 

a také předchozí jednání s dalšími odbornostmi, které odebírají kroužky od české firmy.)   

USNESENÍ DR 13/1/3/2: Účastníci jednání berou na vědomí informaci Elišky Stejskalové o výši 

příspěvků v roce 2012 pro ŠCH, PCH a výši dotací pro majitele GZ. 

Jednání bylo ukončeno v 17.00 hodin. 

                                                                                               Ing. František ŠONKA, v.r. 

                                                                                                  předseda ÚOK CHD 

Zapsala: Eliška Stejskalová, ověřovatel zápisu: Josef Vilhelm 
 


